
5 گردشگری

آیا یورو ۲۰۲۰ صنعت جهانگردی اروپا را احیاء خواهد کرد؟ گروه گردشــگری - مسابقات 
قهرمانی فوتبــال اروپای یوفا ۲۰۲۰ 
)یورو ۲۰۲۰( از داغ ترین رویدادهای 
کلیدی تابستان امسال است که مورد 
توجه علاقه مندان به فوتبال و همچنین 
ورزش دوستان در سراسر جهان قرار 
گرفته اســت و به عنوان یک رویداد 
تاثیرگــذار بین المللی، فرصتی برای 
کشورهای اروپایی خواهد بود تا سفر 
را از سر بگیرند و صنعت گردشگری 

خود را آغاز کنند.
مســابقات جام ملت های اروپا 
)یورو یوفا( یک رویداد مهم ورزشی 
اســت که هر چهار سال یکبار برگزار 
می شود و تعداد زیادی از دوستداران 
فوتبال در سراســر جهــان را به خود 

جذب می کند و این مسابقات امسال 
در شــرایطی برگــزار می شــود که 
کشــورهای اروپایی در حال کاهش 
محدویت سفر و بازگشایی مرزها بر 
روی گردشگران بین المللی هستند، 
پس این رویــداد می تواند اولین گام 
بهبود صنعت گردشگری اروپا باشد. 
علاوه بر این با افزایش تقاضای سفر 
در سال جاری، به نظر می رسد که این 
مسابقات نسبت به مسابقات گذشته، 
نقش مهمی در توســعه گردشگری 

داشته باشند.
از ویژگی های مهم یورو ۲۰۲۰ 
در ســال جاری این است که میزبان 

واحد ندارد پس نســبت به دوره های 
قبل مسابقات بیشتری دارد؛ مسابقات 
در ۱۱ اســتادیوم و ۱۱ کشور مختلف 
برگزار می شــود، بنابراین مسابقات 
قهرمانــی یــورو امســال می تواند 
گردشــگری ورزشی را در ۱۱ مقصد 

تقویت کند.
مســابقات امسال از طریق 
موارد ذیل به گردشــگری اروپا 
کمک خواهد کرد.کمک به ساخت 

تصویر مقصد
با توجه به این که این مســابقات 
همانند سال های گذشــته در یک یا 
دو کشــور خاص برگزار نمی شود، 

می تواند فرصتی مناســب برای تبلیغ 
تصویر مقاصد بسیاری از اروپا پس از 
توقف گردشگری در بیش از یک سال 
باشد. کشــورهای اروپایی می توانند 
با اســتفاده از فرصت ورود هواداران 
به ورزشــگاه برای تماشــای زنده و 
تشویق مسابقات، ایمنی مقصد را پس 
از بیماری همه گیر تایید کنند. این مورد 
به مقاصد کمک خواهد کرد تا اعتماد 
گردشگران را نسبت به سفرهای آینده 

به اروپا افزایش دهند.
ارزش هــای  بازگشــت 

اقتصادی برای مقصد
در پانزدهمین قهرمانی یورو در 

سال ۲۰۱۶، به میزبانی کشور فرانسه 
با ۲.۴ میلیــون هــوادار )۶۱۳ هزار 
هوادار خارجی(، ۱.۲۲ میلیارد یورو 
به اقتصاد فرانسه کمک شد که ۶۲۵.۸ 
میلیون یورو مرتبــط با فعالیت های 

گردشگری بود. 
البته مسابقات امسال با انتظارات 
بالاتــری بــرای تقویــت اقتصاد و 

گردشگری اروپا خواهد بود.
با توجه به اجــرای برنامه های 
واکسیناســیون و گواهــی دیجیتال 
کووید اتحادیه اروپا برای ســفر، اکثر 
کشــورهای اروپایــی محدودیت ها 
را کاهــش داده و یــا لغــو کرده اند. 

البته با توجه به میزبانی ۱۱ کشــور و 
پراکندگی آن، ارزش اقتصادی حاصل 
از فعالیت های گردشگری یورو ۲۰۲۰ 
هنوز یک معماســت و درآمد آن تنها 

از طرفداران داخلی بدســت خواهد 
آمد، زیرا گردشــگران خارجی کمتر 

از مسابقات فصول قبلی خواهد بود.
میزبــان مســابقات  مقاصــد 

می تواننــد از گردشــگرانی که برای 
تماشــای مســابقات آمده اند درآمد 
گردشگری خود را افزایش دهند و به 
بازدیدکنندگان فرصت دهند تا درک 
بهتری از فرهنگ و زندگی شــهری 

خارج از ورزشگاه کسب کنند. 
البته کشورهای اروپایی با توجه 
به برنامه های واکسیناســیون گسترده 
بــرای جلوگیــری از شــیوع مجدد 
بیمــاری همه گیر، همچنــان باید به 
کنترل وضعیت توجه داشــته باشند. 
حفظ موفقیت در مسابقات قهرمانی 
یــورو ۲۰۲۰ اهــرم بزرگــی برای 
کشورهای منطقه و همچنین افزایش 
اعتماد گردشگران برای سفر به اروپا 

در آینده نزدیک خواهد بود.
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گروه گردشگری - ایوب زارعی 
شهردار بندر کنگ در استان هرمزگان 
و رئیس پایگاه بافت تاریخی این بندر 
درباره پرونده ثبت جهانی منظر فرهنگی 
بافت تاریخی بندر کنگ و اقداماتی که 
در راستای این بافت انجام شده گفت: 
سال گذشــته پرونده میراث فرهنگی 
بندر کنگ را به معاونت میراث فرهنگی 
کشور ارسال کرده ایم تا این پرونده در 
فهرســت میراث موقت یونسکو قرار 
گیرد. به نظر می رسد در سه سال آینده 
این پرونده مورد بررســی قرار گرفته و 
در فهرســت میراث جهانی ثبت شود. 
به همین منظور اقداماتی را در راستای 
غنی سازی پرونده بافت تاریخی انجام 
داده ایم.وی گفت: ما همیشه هر آسیبی 
که دیده ایم از فرهنگ های وارداتی بوده 
است. حالا یا این فرهنگ های وارداتی 
در ضوابط شهرسازی می آمده که منجر 
به تضاد و تقابل بین مردم می شده یا در 
رفتار و زندگی و غذا و میراث ناملموس 
ما نمود پیدا می کرد. مردم شــهر کنگ 
از میراث شــأن نگهداری می کردند اما 
داشتند به تدریج از میراث فرهنگی زده 
می شدند، چون وقتی وقتی می خواستند 
مجوز بگیرند ســردرگم بودند از بندر 
باید دو ساعت تا بندرعباس می رفتند 
فقط برای گرفتن مجوز تعمیر خانه. کار 

فرهنگی در این زمینه نشده بود. شاید 
دو خانه تملک شده بود اما همان ها هم 

مرمت نشده بودند.
زارعی بیان کرد: ما خیلی وقت ها 
میراث فرهنگی، محیط زیست و منابع 
طبیعی را مانع می دانیم در حالی که اینها 
منبع هستند. میراث فرهنگی منبع لایزال 
جاری و ساری است. اگر ما به توسعه 
پایدار فکر کنیم باید به سمت حفاظت از 
داشته های فرهنگی مان برویم. همیشه 
در فکرمــان این بود که چــرا مردم با 
شهرداری مشــکل دارند. جواب این 
چرایی ها در ضوابط و دستورالعمل های 
وارداتی بود. مثلًا اگر می خواستیم طبق 
طرح تفصیلی عمل کنیم برای باز شدن 
معبر، باید میراث فرهنگی مان را از بین 
می بردیم. تا اینکه مطالعاتی در این زمینه 
انجام شد. مهم تر اینکه حس تعلقی را 
در بین مردم به وجود آوردیم. آن هم به 
وسیله کاربری های محرکی که به وجود 
آوردیم. به عنوان مثال خانه هنرمندان 
صنایع دســتی یا موزه مردم شناسی را 
ایجاد کردیــم. در عین حال مطالعات 
بافــت تاریخی را انجام دادیم همه این 
کارهــا را همزمان با هم جلو بردیم. ما 
به رسانه و مخصوصاً مدیا اعتقاد زیادی 
داریم چون می تواند انقلابی به وجود 
بیاورد. از آنچه ما غافل هســتیم از نگاه 

یک فیلمبردار غافل نمی ماند. سال ۹۲ 
فیلم اوزال را کار کردیم و باعث شــد 
داشــته هایمان را بهتر ببینیم. وقتی این 
داشــته ها و ارزش ها به تصویر کشیده 
می شــود بهتر می توانیم برنامه ریزی 
کنیم که ارزش های شــهرمان چیست. 
اگر امروز بندر کنگ حرفی در مجامع 
دانشگاهی دارد؛ بخشی از آن به خاطر 
معرفی خوب و کار کردن در این زمینه 
است. ما حتی خودمان هزینه ساخت 
چند فیلم مستند را دادیم و منتظر وزارت 
ارشاد و صدا و سیما نشدیم. چون ما هم 
ذی نفع هستیم پس احساس مسئولیت 

کردیم.
کیفیــت  بــی  گردشــگر 

نمی خواهیم
شــهردار بنــدر کنــگ درباره 
اقامتگاه هــای بافت تاریخی گفت: در 
حال حاضر در بافت تاریخی کنگ دو 
خانه بوم گــردی داریم یک مجموعه 
اقامتی و گردشگری نیز در پارک کوهین 
داریم که ۷ حجله سنتی به اقامتگاه تبدیل 
شده اند و برای گردشگران مورد استفاده 
قــرار می گیرد و افرادی که به ما معرفی 
می شوند نیز می توانند از آن اقامتگاه ها 
برای مراسم ازدواج خود استفاده کنند. 
ما نمی خواهیم گردشگران بی کیفیت 
به بافت تاریخی وارد شوند باید کنترل 

شده باشــد که مردم هم آسیب نبینند. 
بنابراین نمی خواهیم هر کســی با هر 
کیفیتی بوم گردی راه بیندازد. به همین 
دلیل کسی که متقاضی راه اندازی بوم 
گردی می شود باید بتواند استانداردها 

را رعایت کند و آموزش ببیند.
وی افزود: خانه یونسی با مالکیت 
دولتــی در بافت تاریخی بــرای بوم 
گردی در اختیار فعالان گردشــگری 
قرار گرفت. پس از آن خانه یوسفی به 
بوم گردی تبدیل شد و حالا هم سه خانه 
تاریخی شخصی درحال مرمت است تا 
به فضای اقامتی تبدیل شود. یک خانه 
تاریخی دیگر برای پایگاه دریانوردی 
و لنج ســازی مرمت و به بهره برداری 
رســید. خانه ای هم برای پایگاه میراث 
فرهنگی بافت تاریخی بندر کنگ مرمت 
شــد. موزه مردم شناسی هم قبل از من 
توسط ناخداهای قدیمی درحال تجهیز 
بــود ما هم آن را کامل مرمت کردیم تا 
اکنون به عنوان موزه مردم شناســی و 

دریانوردی مورد استفاده قرار گیرد.
زارعی در پاســخ به اینکه اینکه 
چرا در خانه صنایع دســتی بندر کنگ، 
آشپزخانه راه افتاده چون این بو و فضای 
بوجود آمده، با مکانی مختص به صنایع 
دستی در تضاد است گفت: هنرمندان 
صنایع دســتی خیلی فروش نداشتند 
بنابراین می خواستند در کنار کاری که 
انجام می دهند، درآمد مکملی هم داشته 
باشــند تا بتوانند مخارج این مکان را 
تأمین کنند. الان چند مغازه راه انداختند 
و کارهایی که مکمل فعالیت هایشــان 
هســت و حالا می توانند آشــپزخانه 

مستقلی داشته باشد.
باید تعامل را یاد بگیریم

وی همچنیــن درباره تعامل میان 
میراث فرهنگی و شــهرداری در بندر 
کنگ گفت: ما باید تعامل را یاد بگیریم 

زمانی که با میراث فرهنگی تعامل کنم 
آن وقت میراث فرهنگی به شهرداری از 
دیدگاه دیگر نگاه نمی کند بلکه می گوید 
شهرداری هم در تیم ماست. عملکرد 
شهرداری براساس طرح تفصیلی است 
و با نگاه میراث فرهنگی متضاد اســت 
ولی زمانی که نگاه ها در جهت حفاظت 
از میراث فرهنگی شهر باشد دیگر این 
دو نهاد با هم در تقابل نیستند. بنابراین 
ما در جایی ســرمایه گذاری و هزینه 
کردیم که به عنوا مثال در تملک میراث 
فرهنگی بــود چون معتقدیم کار برای 
شهر انجام شده است و مردم آن. نه برای 

اداره میراث فرهنگی.
زارعی بیان کرد: بــرای افزایش 
ظرفیت اقامتی بنــدر، هتل بوم گردی 
و یک هتل ســه ســتاره با چهار اتاق 
نیز افتتاح می شــود. ما قطعاً نمی توانیم 
جلــوی ورود گردشــگران را به بندر 
بگیریــم اما ســعی می کنیم با ظرفیت 
اقامتی مناســبی که ایجــاد می کنیم و 
فعالانی که آمــوزش می دهیم کم کم 
زمینه جذب گردشــگران با کیفیت را 
فراهم کنیم. تا انی بافت تاریخی شبیه به 
جزیره هرمز نشود و خارج از ظرفیت، 
گردشگر نپذیرد. به همین دلیل هر کسی 
که متقاضی ایجاد بوم گردی می شــود 
باید بتواند اســتانداردهایی را رعایت 
کــرده و آموزش ببیند. دفتر توســعه 
گردشگری و سرمایه گذاری شهرداری 

نیز برای همین کار ایجاد شده است.
ظرفیــت  از  اســتفاده 
گردشــگری کیش و قشم برای 

بندر کنگ
زارعی همچنین درباره استفاده از 
ظرفیت گردشگری جزایر و شهرهای 
دیگر نزدیــک به بندر کنگ نیز گفت: 
در حال طراحی مســیری هســتیم تا 
گردشــگران از کیش و قشــم بتوانند 

با شــناور به بندر کنــگ بیایند در این 
زمینه با مسئولان مناطق آزاد دو جزیره 
صحبت هایــی نیز کرده ایم. بندر کنگ 
تنها شــهر بندری است که در آن طرح 
ویژه به جای طرح تفصیلی کار می شود 
در حاشــیه خلیج فارس چنین طرحی 
را نداشــتیم. نگاه برنامه توســعه ۲۰ 
ســاله برای شهر و برنامه ۵۰ ساله برای 
حفاظت از میراث و توسعه گردشگری 
داریم من معتقدم که شهردار شهر کنگ 
هستم نه شهردار شهرداری بندر کنگ. 
بنابراین اگر کاری هم در شــهر انجام 

می شود همه درآمد است نه هزینه.
وی توضیــح داد: ما بــا میراث 
فرهنگی برای حفاظت از بافت تاریخی 
همکاری کردیم اگر می خواستیم بافت 
را تخریب کنیم و چند خیابان باز کنیم، 
باید چندین برابر هزینه می دادیم اما با 
یک مطالعه درســت آن را نگه داشتیم 
ضمن اینکه فرهنگ مــان را هم نابود 
نکردیم. چون معتقدیم فرهنگ است 
که شهرها را از یکدیگر متمایز می کند. 
پس هر زمان روی این موضوع کار شد 
ما ســود کرده ایم. ما معتقد نیستیم که 

به جــای فعالیت های عمرانی در حال 
هزینه کرد هستیم چون هر روز اعتماد 
مردم را بیشتر به دست می آوریم. وقتی 
این اقدامات انجام می شود، افراد برای 
سرمایه گذاری راغب تر خواهند بود و 
ارزش زمین نیز بالاتر می رود. اینها برای 
شــهر درآمد پایدار ایجاد می کند. اینها 
برای شــهر درآمد پایدار ایجاد می کند. 
ما شــهری هستیم که نه بدهکاریم و نه 
فعالیت های عمرانی مان متوقف شده 
بلکه چون کار فرهنگی می کنیم؛ هر روز 

سود آن را می بریم.

بافت تاریخی کنگ و هر آنچه که مربوط به آن است از جمله منظر و میراث فرهنگی ملموس و غیرملموس، 
در قالب پرونده میراث تاریخی در فهرست موقت یونسکو ثبت می شود تا سه سال دیگر مورد ارزیابی قرار گیرد.

رئیس پایگاه میراث تاریخی بندر کنگ مطرح کرد؛

ثبت جهانی بندر کنگ 
تا ۳ سال دیگر 

گروه گردشــگری - ســفر به 
خارج از ایران بیشتر از یک سال است 
که با همه گیری ویروس کرونا و بسته 
شــدن مرزها، توقف صــدور ویزا و 
گرانی ارز و بلیت پروازهای خارجی 
تا حد زیادی از دســترس خارج شده 
است. از سوی دیگر، با وجود تصمیم 
برخی کشورها، از جمله اتحادیه اروپا 
برای بازگشایی تدریجی مرزها و اجازه 
ورود به گردشگران واکسینه شده، اما 
محدودیت ســفر به خارج از کشور 
برای شهروندان ایرانی همچنان پابرجا 
اســت. علاوه بر این که ایران هنوز در 
منطقه امن کرونا قرار نگرفته، اتحادیه 
اروپا و برخی کشورهای دیگر، درحال 
حاضر تنها گردشگرانی را می پذیرند 
که واکســن های مــورد تایید آن ها 
را تزریق کرده باشــند؛ واکسن های 
فایزر/بیونتک، مدرنا، آســترازنکا و 
جانسون اندجانسون که اغلب در ایران 
در دسترس نیستند.با این وجود، آغاز 
واکسیناسیون عمومی و تزریق رایگان 
آن بــرای اتباع خارجــی در برخی 
کشــورها از جمله ارمنستان، سبب 
راه اندازی و تبلیغ تور واکسن در ایران 
شده است. پایگاه اینترنتی اوراسیانت 
خبر داده که ارمنستان از حدود یک ماه 
پیش مجوز واکسیناسیون عمومی حتی 
برای اتباع خارجی را به یکی از مراکز 
تزریق واکسن کرونا داده که تزریق آن 
را بدون نوبت و رایگان انجام می دهد. 
به نوشته این رســانۀ منطقه اوراسیا، 
تزریق واکســن کوویــد در خیابان 
مرکزی ایروان، پایتخت ارمنستان، در 
یک ایســتگاه تحت مدیریت وزارت 
بهداشت این کشور بدون ثبت نام قبلی 
انجام می شود. بیشتر افرادِ مشاهده شده 
در صف دریافت واکسن نیز به گزارش 
این رسانه، شــهروندان خارجی و از 
کشورهای لهســتان، ایران، روسیه و 
چین بوده اند.ارمنستان درحالی فرآیند 
واکسیناسیون عمومی و تزریق رایگان 
آن برای اتباع خارجی و گردشــگران 
را آغاز کرده که با اســتقبال کم مردم 
کشــورش برای دریافت واکســن 
کووید مواجه شده است، به طوری که 

تا کنون کمتر از دو درصدِ جمعیت این 
کشور واکسینه شده اند. از این رو گفته 
می شــود ارمنستان با این سیاست، در 
پی جذب گردشــگر خارجی پس از 
حدود ۱۸ ماه رکود اقتصادی اســت. 
ایرانی ها با ویزای فرودگاهی می توانند 
۳۰ روز در ارمنســتان اقامت داشــته 
باشند، بنابراین برای دریافت دوز دوم 
این واکسن که با فاصله بیشتری انجام 
می شود، یک ســفر دیگر باید انجام 
دهند.قیمت یک تــور چهارروزه به 
ارمنستان با خدمات معمولی همچون 
بلیت رفت و برگشت هواپیما، اقامت 
در هتل و بیمه مسافرتی از حدود پنج 
میلیون تومان شروع می شود. تورهای 
اتوبوسی هم به این مقصد وجود دارد 
که با همان خدمات مشــابه، با قیمت 
حدود سه میلیون تومان اجرا می شود.

برخی آژانس های گردشــگری تبلیغ 
تور ارمنســتان با وعده تزریق واکسن 
را با توجه به شرایط واکسیناسیون در 
ایران، درحالی شدت بخشیده اند که 
هیچ تعهد و مسؤولیتی در برابر مسافر 
و تزریق قطعی واکسن در یک کشور 
دیگــر را نمی پذیرنــد. بعضی از این 
آژانس ها با وجود تبلیغات گسترده ای 
که درباره تزریق رایگان و بدون ثبت نام 
قبلی واکسن کووید در ارمنستان انجام 
می دهنــد، اما تاکید می کنند که توری 
به نام واکســن ندارند و تور تفریحی 
ارمنستان را عرضه کرده اند و بررسی 
درباره قطعیت تزریق رایگان واکسن 
به اتبــاع خارجی را بــه عهده خود 
مسافر گذاشــته اند. از سوی دیگر، به 
تازگی مســؤولان ابوظبی، پایتخت 
امارات عربی متحده نیز اعلام کرده اند 
گردشــگران را به رایگان واکســینه 

می کنند. 
رسانه های امارات مدعی شده اند 
بیش از ۸۰ درصد جمعیت ساکن در 
این کشور واکسینه شــده اند. اکنون 
وزارت بهداشت و پیشگیری امارات 
متحده عربی با انتشار راهنمای دریافت 
واکســن کرونا برای گردشگران در 
ابوظبی، اعلام کرده بر اساس تصمیم 
جدید این کشــور، تمام گردشگرانی 

که ویــزای ورود به امارات را دارند و 
به ابوظبی ســفر کرده اند، می توانند از 
خدمات تزریق رایگان واکسن کرونا 
اســتفاده کنند. در امارات دو واکسن 
فایزر و سینوفارم در دسترس قرار دارد. 
مسؤولان امارات که بیشتر از یک سال 
اســت، گردشگران خارجی را پشت 
مرزها نگه داشته اند، اکنون امیدوارند 
با این طرح، بخشــی از بحران و زیان 
ویروس کرونا به صنعت گردشگری 
در کشورشان را جبران کنند.نرخ تور 
چهارروزه امــارات با ضعیف ترین 
خدمات از شش میلیون تومان شروع 
می شود. شهروندان ایرانی برای سفر به 
امارات باید ویزا دریافت کنند.روسیه 
نیز از جمله کشورهایی است که مجوز 
تزریق واکسن به گردشگران را صادر 
کرده است، اما دریافت واکسن کرونا 
در این کشور، مثل ارمنستان و امارات 

رایگان نیست. 
ولادیمیر پوتین ـ رییس جمهور 
روسیه ـ چندی پیش اعلام کرد قصد 
دارد به گردشگران خارجی که به این 
کشور می آیند، اجازه دهد تا با پرداخت 
هزینه ای در روسیه واکسن کرونا بزنند. 
در حال حاضر روســیه چهار واکسن 
را برای اجرای برنامه واکسیناســیون 
در این کشور تایید کرده که رایج ترین 
آن، اســپوتینک وی است که در داخل 

روسیه تولید می شود. 
مرزهای ایران و روسیه بیشتر از 
یک سال است که به روی گردشگران 
یکدیگر بسته شده و ویزای توریستی 
نیز صادر نمی شــود، امــا این اواخر 
بازی هــای جام ملت هــای اروپا در 
سن پترزبورگ فرصتی بود تا بعضی از 
ایرانی ها با فن آی دی، مجوز تماشای 

این بازی ها به این کشور سفر کنند. با 
این همه، تبلیغ تورِ واکســن کرونا تا 
کنون مورد تایید ســتاد ملی کرونا و 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی قرار نگرفته است. حتی، 
معاون گردشگری در اردیبهشت ماه 
۱۴۰۰، در نامــه ای خطاب به مدیران 
گردشگری اســتان ها و تشکل های 
خصوصی، تبلیغ و اجرای تور با وعده 
واکسن کرونا را فاقد وجاهت قانونی 
اعلام کرد.این واکنش در زمانی نشان 
داده شــده بود که کشــورهایی مثل 
ارمنستان، امارات و روسیه هنوز مجوز 
رسمی واکسن کرونا را نداده بودند و 
بــاور بر این بود که آژانس ها وعده ای 

دروغین را تبلیغ می کنند.
اکنون بــا توجه بــه روند کند 
واکسیناســیون در ایران و در دسترس 
نبودن واکسن های مختلف و از طرف 
دیگر، با شکل گیری بازار غیررسمی 
فروش قاچاق ۲۵ تا ۶۰ میلیون تومانی 
واکسن کرونا در تهران بنا به گزارش 
بعضی رسانه های داخلی، برخی بر آن 
شده اند تا با توجه به وضعیت جسمی 
و بیماری های زمینه ای و ضرورت های 
شــغلی و تحصیلی، بــرای دریافت 
واکســن راهی این کشورها شوند و 
آژانس های مسافرتی نیز با علم به این 
تقاضا، تورهای واکسن را در سایه سفر 
به ارمنستان، روسیه و امارات طراحی 
کرده اند که لازم است وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
و همچنین ســتاد ملی کرونا به جای 
انکار و تکذیب آن و زدن برچســب 
غیرقانونــی به این تورها، وارد فرایند 
نظارت شوند تا از تخلف و سودجویی 

احتمالی پیشگیری شود.

تبلیغ »تور واکسن کرونا« شدت گرفت

 برای افزایش ظرفیت اقامتی بندر، هتل بوم گردی و یک هتل ســه ســتاره با چهار اتاق نیز 
افتتاح می شــود. ما قطعاً نمی توانیم جلوی ورود گردشــگران را به بندر بگیریم اما ســعی 
می کنیم با ظرفیت اقامتی مناســبی که ایجاد می کنیــم و فعالانی که آموزش می دهیم کم کم 
زمینه جذب گردشــگران بــا کیفیت را فراهم کنیــم. تا انی بافت تاریخی شــبیه به جزیره 
هرمز نشــود و خارج از ظرفیت، گردشــگر نپذیــرد. به همین دلیل هر کســی که متقاضی 
ایجــاد بوم گردی می شــود باید بتواند اســتانداردهایی را رعایت کــرده و آموزش ببیند. 
دفتر توســعه گردشگری و سرمایه گذاری شــهرداری نیز برای همین کار ایجاد شده است.

به موجب این آگهی از کلیه صاحبان ســهام شرکت پارس بنا 
کیش در حال تصفیه )سهامی خاص( به شماره ثبت 7935 و 
شناسه ملی 10861907651 دعوت بعمل می آید جهت شرکت 
در جلســه مجمع عمومی عادی در تاریخ 1400/04/19راس 
ســاعت 11 صبح در محل تصفیه شرکت به آدرس: جزیره 
کیش- میدان ساحل- هتل شایان )پارس( حضور بهم رسانند.
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